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Onze Agenda 
 

 
 
 
 

Datum 
 

Uur Activiteit 

Don 29 jan  19.30u Bijzondere Algemene Vergadering M&M Nationaal 
Voorstel aangepaste statuten 

Za 31 jan 
 

10.00u Jaarlijkse algemene vergadering M&M Brugge/W.VL. met 
nieuwjaarsreceptie en lunch in het Kasteel van Moerkerke 

Don 05 febr. 19.45u Voordracht in het Groot Seminarie door Jean Luc Cottyn over de 
άǇŜǊŦŜŎǘŜ ƳƻƻǊŘέ 

Din 17 febr. 19.00u Herdenking overlijden Koning Albert I aan het ruiterstandbeeld te 
Brugge.  

Za 07 maa  10.00u Jaarlijkse Algemene Vergadering M&M Nationaal 

maart.  Bezoek aan de het archief van het Groot Seminarie 

Eigen activiteiten M&M Brugge W.VL. staan in vetjes. 
Raadpleeg ook onze website http://mmbrugge.be voor eventuele wijzigingen en ŦƻǘƻΩǎ Ǿŀƴ ŘŜ 
voorbije activiteiten. 

 
 

 
 

 
  

http://mmbrugge.be/
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Woordje van de Voorzitter 
 

 
 
Ik was op 29 december begonnen met mijn tekst te schrijven en dacht dit nu verder af te maken. Maar 

wat gisteren gebeurde kon ik moeilijk plaatsen in de woorden met wensen voor een gelukkig en 

voorspoedig nieuwe jaar. Dus heb ik gedacht dat het beter was even de tekst te herbeginnen. 

Inderdaad, wat gisteren gebeurde grenst niet meer aan het menswaardige. Niet alleen het feit dat het 

gaat om een laffe en afschuwelijke daad maar ook, en meer nog dat hij gericht is tegen één van de 

fundamentele waarden van onze westerse samenleving: de vrije meningsuiting. Betekent dit dat men 

moet akkoord gaan met wat er gezegd of geschreven wordt? Neen, maar het is een manier van respect 

te hebben en te tonen voor ieders mening, hoe kwetsend die ook mag zijn. Hier is weer een bewijs 

geleverd dat hij die denkt dat onze moderne maatschappij nu eindelijk vrij van alle dreiging is, het veel 

te idealistisch bekijkt. We zijn spijtig genoeg nooit gespaard van groepjes mensen die om welke reden 

ook plots coaguleren rond één of ander gedachtengoed en door het dak gaan. We kunnen ons nog 

zeer goed de Roten Armee Fraktion in Duitsland of de Brigate Rosse in Italië of in onze eigen tuin de 

CCC herinneren. Spijtig moeten we altijd vaststellen dat onze maatschappij zich niet of onvoldoende 

heeft voorbereid op dergelijke nochtans te voorziene gewelddadige gebeurtenissen. In militaire 

ǘŜǊƳŜƴ ƴƻŜƳǘ ƳŜƴ Řƛǘ ǾŜǊǎŎƘƛƧƴǎŜƭ άŜŜƴ ƻƻǊƭƻƎ ǘŜƴ ŀŎƘǘŜǊ ȊƛƧƴέΦ aŜŜǊ Ŝƴ ƳŜŜǊ ƛǎ ƛƴŦƻǊƳŀǘƛŜ ƛƴǿƛƴƴŜƴΣ 

beheren en gepast op tijd gebruiken, de boodschap en indien nodig voor de mensen op het terrein 

(politie en beveiligingsmensen) hun de mogelijkheid geven met gelijke wapens de terreur bedwingen 

(geen pistooltje tegen Kalasjnikovs).  

Dit moest mij eerst van het hart, dit wil niet zeggen dat mijn wensen voor een gelukkig, voorspoedig 

jaar en een goede gezondheid niet belangrijk zijn? Neen hoor, integendeel ik hoop vurig dat voor jullie 

allen mijn wensen bewaarheid worden in 2015. 

Maar nog eventjes terug naar vorig jaar dat een zeer zwaar jaar voor onze afdeling is geweest. Naast 

de maandelijkse activiteiten was ook een reis naar Londen gepland en stonden ook de traditionele BBQ 

en de academische zitting op het programma. Daarbij kwam dan in oktober, het resultaat van 4 jaar 

voorbereiding, de intensieve week gewijd aan de 100 jaar herdenking, herinnering en huldebetoon aan 

de Franse Marinefuseliers. Alle activiteiten waren qua deelnemers een groot succes. Een dikke 

proficiat en gemeende bedankingen voor het bestuur en alle medewerkers die dit programma hebben 

waar gemaakt. 

Wat het nieuwe jaar betreft, natuurlijk zal het niet zo intensief zijn, maar zoals naar gewoonte zal een 

mooi en gevarieerd programma met een maandelijkse activiteit u aangeboden worden. De voorstelling 

zal gebeuren tijdens de algemene vergadering die doorgaat op 31 januari in het Kasteel van Moerkerke. 

Jullie komen toch ? 

 

 

08 januari 2015 
François Crepain 
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Terugblik op onze voorbije activiteiten 
 

 
Woensdag 26 november ς Bootsman Johnsonkazerne Oostende - Voordracht  
ά.ŜǾƻŜƎŘƘŜŘŜƴ Ǿŀƴ ŘŜ DƻǳǾŜǊƴŜǳǊ ƻǇ ȊŜŜέ Ŝƴ άIŜǘ aŀǊƛǘƛŜƳ IƴŦƻǊƳŀǘƛŜƪǊǳƛǎǇǳƴǘέ 
 
De Noordzee is gekend voor haar meest druk bevaren scheepsroutes ter wereld: de zone D Zeebrugge-
Antwerpen alleen kent 32000 bewegingen per jaar van afvaart en opvaart. De zeelui onder ons en dat 
zijn er niet weinig, weten dat wanneer je de noordhinder ς het noordelijk gelegen 
verkeersscheidingstelsel voor de Belgische kust wil kruisen, je tegen een muur van vracht- en 
containerschepen aankijkt. Hoe wordt in dit Belgische deel van de Noordzee (BNZ), met een 
oppervlakte van 3600Km², in dit kluwen van vaarroutes, van en naar onze Belgische havens en off-
shore installaties, de veiligheid in zijn vele aspecten gegarandeerd. Wat zijn de bevoegdheden hierbij 
van de gouverneur van West-Vlaanderen ς de enige Belgische provincie die aan de Noordzee grens. 
 
Aan het woord is Carl Decaluwé, gouverneur van West-Vlaanderen. 
 
{ŜŘŜǊǘ нлло ǿƻǊŘǘ ŘŜ ǘǊŀŦƛŜƪ ƻǇ ŘŜ ŀŎǘƛŜŦ ōŜǾŀǊŜƴ ǊƻǳǘŜǎ ƛƴ ƘŜǘ .b½ ƎŜƭŜƛŘ ŘƻƻǊ ŜŜƴ Ψ!ǳǘƻƳŀǘƛŎ  
Identificatie System (AIS) waarmee de veiligheid van de scheepvaart aanzienlijk verhoogd wordt. Naast 
de radar geeft het overzicht en informatie tussen de schepen onderling en met de instanties aan wal. 

Er bestaat een Maritiem Ruimtelijk Plan Noordzee 
(MRP) met als belangrijke taak het bepalen van het 
ruimtelijk gebruik van de BNZ. MRP heeft talrijke 
uiteenlopende activiteiten als, adviezen inzake 
economische zandwinning, visserij gebruiken 
(afbakening), windmolenparken, energie Atol, enz.  
Het MRP kadert in het Noordzeebeleid van de minister 
van Noordzee, die o.a. concessies kan toekennen. 
 
De kustwacht staat in voor de samenwerking tussen de 
partners bevoegd voor de Noordzee. Niet minder dan 
zeventien overheidsdiensten (op Vlaams en Federaal 
niveau) zijn hierin vertegenwoordigd. De kustwacht 
heeft een overleg- en een beleidsorgaan. De 
gouverneur van WVL is voorzitter van het 
overlegorgaan, dat o.a. voorstellen doet en adviezen 

geeft aan het beleidsorgaan. Het beleidsorgaan, waarvan de gouverneur lid is geeft o.a. adviezen en 
voorstellen aan de bevoegde Federale en Vlaamse ministers. Het keurt ook de operationele plannen 
goed. Belangrijke ŀƎŜƴŘŀǇǳƴǘŜƴ Ǿŀƴ ŘŜ ƪǳǎǘǿŀŎƘǘ ȊƛƧƴ ƘŜǘ Ψ!ƭƎŜƳŜŜƴ bƻƻŘ-en Interventieplan (ANIP) 
bƻƻǊŘȊŜŜΩ Σhet Ψ.ƛƧȊƻƴŘŜǊ bood- Ŝƴ LƴǘŜǊǾŜƴǘƛŜǇƭŀƴΩ ό.bLtύ inzake Cruiseschepen bijvoorbeeld, de 
oliebestrijding, het onderzoek restanten mosselkooien, EMSA (European Maritime Security Audit), de 
ǾŜƛƭƛƎƘŜƛŘ Ǿŀƴ ǿŀǘŜǊǎǇƻǊǘƎŜōǊǳƛƪŜǊǎΧ 
 
De kustwacht doet ook gezamenlijke oefeningen met de Nederlandse zusterdienst inzake pollutie-
bestrijding bijvoorbeeld. De Kustwacht bestaat uit twee grote delen: een operationeel luik (de 
kustwachtcentrale) en een administratief luik. De Kustwachtcentrale (KWC) bestaat uit twee diensten 
die nauw samenwerken: het Maritiem Reddings- en Coördinatie Centrum (MRCC) in Oostende en het 
Maritiem Informatie Kruispunt (MIK) in Zeebrugge. ANIP-Noordzee beheert de noodsituaties. 
Bij de afkondiging van een noodplan coördineert de gouverneur het beleidsplan op bestuurlijk niveau. 
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Het doel van het ANIP is de gevolgen van een noodsituatie te beperken door op voorhand 
instrumenten te ontwikkelen, o.a. mobilisatie hulpdiensten, bestrijdingǎƳŀŀǘǊŜƎŜƭŜƴΣ ŘŜ ƴŀŦŀǎŜΧ 
Het beheer van een noodsituatie binnen het ANIP bestaat uit twee coördinatieorganen: ten eerste het 
CP-OPS via het MRCC die volheid van bevoegdheid heeft; het CP-OPS verwittigt de gouverneur van een 
incident en rapporteert de stand van zaken. Ten tweede het CC (coördinatiecomité) of beleidscomité 
dat het beleid voert en de gouverneur (voorzitter)ondersteunt bij de te nemen beslissingen, zoals 
beschermingsmaatregelen, te nemen financiële beslissingen,  informatieverstrekking 
(provinciaal/internationaal ŎƻƴǘŀŎǘǇǳƴǘύΧ  

De gouverneur voorbeeld heeft de bevoegdheid schepen op te eisen voor oliebestrijding. 

Bij incidenten op zee wordt de functie van Directeur CP-OPS (Commandopost Operaties) uitgevoerd 
door de nautisch directeur. Zoals op land spreken we eveneens van disciplines. We onderscheiden er 
vijf: 1. Hulpverleningsoperaties; 2. Medisch; 3.Politioneel(Scheepvaartpolitie); 4.Logistiek; 
5.Communicatie.  Enkel de discipline 1 heeft ŜŜƴ ΨDirecteur HulpverleningsorganisatieΩ. In de meeste 
gevallen zal de leiding van discipline 1 worden waargenomen door de afdeling Scheepvaartbegeleiding. 
hǇ ȊƻΩƴ ƳƻƳŜƴǘ ƛǎ ŜǊ ƛƳƳŜǊǎ ŜŜƴ ƻǾŜǊƪƻŜǇŜƭŜnde tussenkomst noodzakelijk om de veiligheid van de 
scheepvaart verder te vrijwaren en dit naast de werking van de Search and Rescue of milieu 
gerelateerde hulpverleningsoperaties. 
De discipline 1 wordt op zee bijgestaan door een on scene commander (on scenecoördinator SAR of 
Milieu ς naar gelang het incident. 

De gouverneur is eveneens de bevoegde 
instantie op zee voor de opvang van schepen die 
bijstand behoeven. 

De ANIP-Noordzee heeft verder een juridische- 
en financiële cel die beiden deel uitmaken van 
het kabinet van de gouverneur. 

Regelmatig worden er oefeningen gepland. In 
2014 werd een table-top oefening gedaan. In 
totaal zowel bij CP-Ops en de Beleidscel (CC) 
waren 54 mensen aanwezig, een groot aantal 
gezien er 17 verschillende diensten erbij 

betrokken zijn. De onderlinge communicatie verloopt strikt via de gouverneur.  

De gouverneur heeft ook regelmatig overleg met de kustburgemeesters over allerlei problematiek die 
met de veiligheid op en aan zee te maken heeft, zoals opruiming olie en zeezoogdieren, plan voor 
aanpak watersport, evaluatie verdwaalbandjes, informatiecampagne gevaren NoordzeeΧ 
Het streefdoel van de gouverneur is het streven naar uniforme maatregelen voor alle kustgemeenten 
en kuststeden. 

De gouverneur coördineert de reddingsoefeningen drenkelingen op zee. Hier ook streeft hij naar 
afspraakregelingen met bijvoorbeeld de watersporters in functie van tijdstip, windkracht,  zeegang, 
om het risico van een interventie van de reddingsteams en helikopters te beperken.  

Lƴ ȊŀƪŜ Ψ/ǳƭǘǳǊŜŜƭ 9ǊŦƎƻŜŘ ƻƴŘŜǊ ǿŀǘŜǊΩό/9h²ύ ƛǎ ŘŜ ƎƻǳǾŜǊƴŜǳǊ ƛƴ нлмо ōƛƧ Y.  ontvanger voor de 
vondsten geworden. D.w.z. dat elke ontdekking van sporen van menselijke aanwezigheid met een 
cultureel, historisch of archeologisch karakter die zich onder water bevinden moet gemeld worden. 
Hiertoe heeft de gouverneur een provinciaal meldpunt - ook via website/mail  - ingesteld.  
(Cfr www.vondsteninzee.be ) 

aŜǘ ōŜǘǊŜƪƪƛƴƎ ǘƻǘ ŘŜ Ψ±ƻƴŘǎǘŜƴ ƻǇ ȊŜŜΩ ǎǘŜƭǘ ŘŜ ƎƻǳǾŜǊƴŜǳǊ onderzoeksrapporten met advies op voor 
minister Noordzee, die beslist of de vondst als cultureel erfgoed onder water, eventueel met 
bescherming in situ en maatregelen (na advies Raadgevende commissie MRP) kan gecatalogeerd 
worden. De gouverneur stelt de directeur-generaal UNESCO in kennis van CEOW.  

http://www.vondsteninzee.be/
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Een bijkomende taak is ook de uitvoering van de wetgeving op de bescherming van de historische 
wrakken in de Belgische territoriale wateren. 

RVE 

Het Maritiem Informatie Kruispunt en de veiligheid op zee  

 Aan het woord is Flottielje Admiraal Michel Hofman. 

Alvorens het onderwerp van het MIK aan te raken wil de admiraal eerst een van de kerntaken van de 
Marine ς waartoe het vrijwaren van de veiligheid op zee behoort, aan bod laten komen. 
De opdracht van defensie bestaat erin de vitale belangen van de natie te beschermen, een begrip die 
moeilijk uit te leggen is aan niet-ingewijden. 
We leven in een fantastisch welvarend land en die welvaart willen we eigenlijk behouden. België en 

ȊƻǿŜƭ CǊŀƴƪǊƛƧƪΣ bŜŘŜǊƭŀƴŘΧ ƘŜōōŜƴ ǎǘŜǊƪŜ ƻǇŜƴ 
economieën en daardoor zijn ze sterk afhankelijk van de 
import en export, meer bepaald het vervoer van die vele 
goederen over zee. Het maritiem transport. Hier vinden we 
direct een aanknopingspunt voor de Marine. Niet iedereen is 
ervan bewust dat België een belangrijk maritiem land is. Met 
de haven van Antwerpen nummer 2 in Europa, nummer 16 in 
de wereld. Met de havens Zeebrugge, Antwerpen, Gent, 
Brussel en Luik dekken wij een ¼ van de omzet van West-
Europa. Onze koopvaardij is bij de top 20 van de wereld, 
groter dan die van Frankrijk en Nederland, die toch gekend 
staan als maritieme landen.  
We acteren dus in een maritieme wereldomgeving en is het 
van belang die vaarroutes, die SLOC (Sea Lines of 
Communication) te vrijwaren tegen allerhande loense 
praktijken, door bijvoorbeeld het beschermen van de 
koopvaardij tegen piraterij. Het is eveneens belangrijk de 
toegang tot onze havens open te houden ς één ongewilde 
mijn is voldoende om de toegang tot een haven te ontzeggen 
en de bevoorrading voor dagen, weken, stil te leggen. We 

denken ook aan bescherming van typische infrastructuren, zoals de windmolenparken die van vitaal 
belang zijn voor de energiebevoorrading. 

9/11 heeft een fundamentele wijziging gebracht in de veiligheidspolitiek. 

Artikel 5 van de Navo is tot op heden eenmaal van toepassing verklaard na de terreuraanvallen op de 
VS op 11 september 2001. 
ΨaŀǊƛǘƛƳŜ ŀǿŀǊŜƴŜǎǎΩ ǿƻǊŘǘ ōŜƭŀƴƎǊƛƧƪΥ ŘŜ ΨLƴǘŜǊƴŀǘƛƻƴŀ[ aŀǊƛǘƛƳŜ hǊƎŀƴƛȊŀǘƛƻƴΩ όLahύ ǎǘŜƭǘ ŜŜƴ Lt{{-
code in over de ganse wereld voor de beveiliging van schepen en havenfaciliteiten. 
Informatie wordt van cruciaal belang. In 2006 start men met een KUSTWACHT-structuur. Men zou 
ƪǳƴƴŜƴ ȊŜƎƎŜƴ Řŀǘ ƛǎ ƳƛƴŘŜǊ aŀǊƛƴŜ ƳŀŀǊ ǘƻŎƘΧŀƭƎŜƳŜƴŜ ōŜǿŀƪƛƴƎ Ǿŀƴ ŘŜ .b½ ό.ŜƭƎƛǎŎƘ ŘŜŜƭ Ǿŀƴ ŘŜ 
Noordzee), bestrijding van mijnen op zee (permanente operatie) en visserijwacht blijven een typische 
marine bevoegdheid. 
We kennen een groeiende maritieme sector maar ook een groei van illegale activiteiten: drugshandel, 
wapenhandel  (weapons of mass destruction), mensenhandel, piraterij.  Dus het wordt noodzakelijk 
dit op te vangen door een deftige structuur. 

Binnen de Kustwachtstructuur (KWS) wordt een Kustwachtcentrale (KWC) opgericht om tot betere 
coördinatie van verscheidene aspecten van Safety (fysische veiligheid) en Security (beveiliging) te 
komen.  De KWC heeft twee diensten:  het MRCC (Maritiem Reddings- en Coördinatiecentrum ) en het 
Maritiem Informatie Kruispunt (MIK). De eerste heeft de verantwoordelijkheid voor de veiligheid op 
zee en de tweede de verantwoordelijkheid over de beveiliging op zee.  
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De groeiende illegale praktijken op zee heeft de Marine overhaalt mee te gaan in het concept dat MIK 
is. De Marine is permanent 7 dagen op 7 aanwezig met 1 persoon, naast de Federale Politie en de 
douane, om die activiteiten op de Noordzee mee te bewaken. 

Even moet toch ook aangehaald worden dat ook de Europese Unie bewust is geworden van de 
maritieme veiligheidsaspecten uit hoofde van  de vluchtelingenstroom in het Middellands Zeegebied. 
Lƴ /ȅǇǊǳǎ ǿŜǊŘ ŜƴƪŜƭŜ ƧŀǊŜƴ ƎŜƭŜŘŜƴ ǊŜŜŘǎ ŜŜƴ ŀƪƪƻƻǊŘ ƎŜǘŜƪŜƴŘ ƳŜǘ ŘŜ ƴŀŀƳ Ψ.ƭǳŜ DǊƻǿǘƘΩ -
Unlocking the potential of Seas and Oceans, zoals voorstellen voor de strijd tegen criminaliteit en 
terrorisme. 
9Ǌ ōŜǎǘŀŀǘ ōƛƴƴŜƴ ŘŜ 9¦ ŜǾŜƴŜŜƴǎ ŜŜƴ  Ψ9ǳǊƻǇŜŀƴ aŀǊƛǘƛƳŜ {ŜŎǳǊƛǘȅ {ǘǊŀǘŜƎȅΩ met daarin een defensie 
luik, wat uiteraard de positie van de Marine versterkt. 
Het MIK, zoals de naam zegt, is een informatie kruispunt waarin ieder departement met zijn geëigende 
bronnen de informatie inbrengt en uitbaat opdat de bevoegde autoriteiten des te beter kunnen 
anticiperen mocht zich een incident voordoen. Er zijn reeds ettelijke voorbeelden van dergelijke 
incidenten, meer bepaald in de drugtrafiek.  
Het MIK moet adequate informatie kunnen geven over de trafiek op de Noordzee. Met de toestand in 
Oekraïne bijvoorbeeld, met de toename van Russische bewegingen in de lucht moet het MIK geacht 
worden informatie te kunnen geven over bewegingen van Russische schepen in het BNZ in 
voorkomend geval. 
Het MIK staat in contact met gelijkaardige diensten via de structuren van onze Marine, met de 
kustwacht van Nederland, Frankrijk en Groot-Brittannië, wat noodzakelijk is bij vlugge interventies op 
de Noordzee. 

De operatie ATALANTA (tegen de piraterij) heeft veel positieve ervaring met zich meegebracht: 
groeiende samenwerking tussen marine en koopvaardij met uitwisseling van adequate ervaring en 
gegevens; de ontwikkeling van een informatiesysteem in die zone van de Indische Oceaan dank zij onze 
marinereservisten; de instelling van een longrange identification network. 

Het MIK bewijst ook zijn meerwaarde in samenwerking met Defensie, Fod Mobiliteit en het OCAD 
(coördinatieorgaan voor de analyse van de dreiging) wanneer het tot een analyse van de dreiging moet 
komen, wat frequent op het niveau van Fod Binnenlandse Zaken gebeurt. 

De Marine is bijzonder fier twee patrouilleschepen te kunnen aankopen die een meerwaarde zullen 
brengen voor de veiligheid in ons gebied.  Dergelijke schepen zullen een efficiënt werkinstrument zijn 
ǾƻƻǊ  άŘŜ ƻǊŜƴ Ŝƴ ŘŜ ƻƎŜƴέ Ǿŀƴ ŘŜ ƎƻǳǾŜǊƴŜǳǊ ƻǇ ȊŜŜ ƻƳ ƴƻƎ ƳŜŜǊ ƪƭŀŀǊƘŜƛŘ Ŝƴ ŘǳƛŘŜƭƛƧƪƘŜƛŘ ǘŜ 
kunnen brengen bij incidenten en noodsituaties. 

Om te eindigen vernoemde de admiraal enkele uitdagingen waar het MIK voorstaat. 
Dit maritieme groeipotentieel moet toch blijvend beheerst kunnen worden: er zullen bijkomende 
middelen, meer medewerkers, bijkomende technische ondersteuning en andere procedures nodig 
zijn. 
We leven in een internationale omgeving waardoor het tot stand brengen van goeie contacten met 
gelijkaardige diensten in de buurlanden, maar voorbeeld ook met landen in de Baltische Zee, 
noodzakelijk zullen blijken. 
De uitwisseling van informatie ook intern met politie, met douane, want iedereen heeft zo zijn eigen 
veiligheidsregels die ze moeten opvolgen, proberen met goeie convenanten tot stand te brengen om 
open en efficiënt te kunnen werken. 
 

RVE 
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aŜǘ Řŀƴƪ ŀŀƴ ōŜƛŘŜ ǎǇǊŜƪŜǊǎ ƻƳ ƻƴǎ ΨDǳƭŘŜƴ .ƻŜƪΩ ǘe ondertekenen. 

 

bŀ ŘŜ ǎǇǊŜŜƪōŜǳǊǘ ƎƛƴƎ ŘŜ ǊŜŎŜǇǘƛŜ Ŝƴ ŘŜ ƳŀŀƭǘƛƧŘ ŘƻƻǊ ƛƴ ŘŜ Ψ.ƭŀǳǿŜ ȊŀŀƭΩ  
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Zaterdag 13 december ς Jaarlijkse Academische Zitting in de Raadszaal van het Provinciaal Hof te 
Brugge. 
 
Welkomstwoordje door de voorzitter François Crepain 

Goeie morgen, Dames en Heren, in naam van het bestuur van M&M Brugge/ West-Vlaanderen heet ik 
u welkom op deze 13de editie van de Academische Zitting die traditie getrouw als afsluiter van ons 
activiteitenjaar in december gehouden wordt. 

Sta mij toe in eerste instantie de eminente spreker en zeer bekende personaliteit, Graaf Paul Buysse, 
in ons midden te mogen verwelkomen. 

Verder begroeten we volgende personaliteiten: 

De Heer Gouverneur DECALUWE Carl (terzelfdertijd onze gastheer) 
De Heer RONSE Axel, Vlaams Parlementslid 
Mevrouw  SPINCEMAILLE Eliane, Voorzitter Provincieraad 
De heer NAEYAERT Bart, Provinciaal gedeputeerde 
De heer COTTYN Jean-Luc, Advocaat generaal en gewezen Vzt van de Hoge Raad van Justitie 
De heer BARANYAI Michel, Raadsheer aan het Hof van Beroep te Gent 
De heer KESTELOOT Vincent, Vrederechter 
De heer De fauw Dirk, schepen en OCMW Voorzitter Brugge en de schepenen Martine Matthys en 
Philip Piereins (die wellicht door administrtieve verplichtingen wat later zullen aankomen) 
De gemeenteraadsleden Daels Patrick en Deplancke Jean-Marie. 
.ǊƛƎŀŘŜƎŜƴŜǊŀŀƭ 5ΩIƻŜǎǘ ±ƛƴŎŜƴǘΣ ŎƘŜŦ ǾκƘ !ƭƎŜƳŜŜƴ Ŝƴ ¢ŜŎƘƴƛǎŎƘ {ŜŎǊŜǘŀǊƛŀŀǘ ōƛƧ ŘŜ aƛƴƛǎǘŜǊ 
Defensie 
Kolonel b.d. Dewulf Karel, Voorzitter v/d Hoge Raad van Defensie 

Vooraleer de personaliteiten van Mars en Mercurius te 
verwelkomen wil ik ook de heren Gosselin Derrick, Professor 
aan het Hoger Instituut van Defensie en Ere-consul van 
Frankrijk, Deduytsche Roland, Directeur Operationele 
{ǘǊŀǘŜƎƛŜ Ǿŀƴ ŘŜ ŦƛǊƳŀ .ƻƳōŀǊŘƛŜǊΣ /ƻǇǇƛŜǘŜǊǎ Ψǘ ²ŀƭƭŀƴǘ 
Thierry, Nationaal Vzt v/d Nationale Federatie der 
Oorlogsvrijwilligers en Duquesne Filip, Adjunct secretaris-
generaal van de Algemene Centrale van het Militair 
Personeel begroeten. 

Een speciale welkom voor de heer Philippe Gielen 
Secretaris-generaal van Mars et Mercure Europe, Monsieur 
Degreef Pierre, Vice Président National Mars en Mercurius, 
Stefan Vanden Berghe Erevoorzitter en stichter van M&M 
Brugge en Maurice Debruyne gewezen voorzitter. 
 

Ik wens speciaal te vermelden dat Ere-gouverneur Paul Breyne, een vaste aanwezige op onze 
academische zittingen, helaas voor gezondheidsredenen deze maal heeft moeten belet geven. We 
wensen hem van aller harte een spoedig herstel toe. 

Beste aanwezigen, het wordt stilaan een cliché, wanneer ik zeg, dat voor u een gelukkig voorzitter 
staat. Eens te meer, heb ik het genoegen en daarbij een warm gevoel van genoegdoening, hier en dit 
ondanks de ongelukscijfers ά13de zitting en 13 decemberέ, weer een 180-tal leden, partners en 
vrienden sympathisanten te mogen ontvangen.  
En ditzelfde enthousiasme hebben we kunnen ervaren tijdens onze maandelijkse activiteiten van het 
voorbije jaar. Met als belangrijkste: de lezing gegeven door de Gouverneur samen met Admiraal 
Hofman, de deelname aan de ceremonie aan de Cenotaph in Londen, de traditionele familiedag in 
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Moerkerke en de fenomenale internationale activiteit rond de Franse Marinefuseliers in Melle en 
Diksmuide met de aanwezigheid van de BPC Dixmude in Zeebrugge.  

Dit is weer allemaal voorbij en het Bestuur legt thans de laatste hand aan het programma van volgend 
jaar dat zoals gewoonlijk zo gevarieerd mogelijk zal zijn en dat jullie zoals altijd zullen vinden in het 
M&M Contactnummertje van December.  
 
{ǇǊŜŜƪōŜǳǊǘ  ΨDe echte socio-economische uitdagingen voor ons landΩ door Graaf Paul Buysse 
 

In zijn inleiding zegt Graaf Buysse gelukkig te zijn steeds een publiek als Mars en Mercurius te kunnen 
toespreken daar de onderwerpen die binnen Mars en Mercurius worden behandeld gekozen zijn 
vanuit een intellectuele bekommernis voor het welzijn en de welvaart maar  voor ons land uitzonderlijk 
belangrijk zijn.  
Het onderwerp dat ons vandaag begeestert gaat in feite over een economisch gebeuren, over hoe men 

een welvaart kan creëren, de juiste prioriteiten leggen gericht op de 
toekomst van een regio, van een land en navolgend de toekomst voor 
onze kinderen. 
Als we over een economische activiteit ς dynamiek ς spreken moeten 
we eerst even terug gaan in de tijd om te beseffen hoe niet zo lang 
geleden de omstandigheden veranderd zijn. De duur dat een product 
die nu op markt en door 10 miljoen klanten gekocht zal worden is in 
vergelijking met niet zolang geleden bijzonder kort geworden.  
Nemen we de pager (semafoon) als voorbeeld: het duurde 41 jaar 
vooraleer dit oproeptoestelletje ingeburgerd was; ook voor de 
telefoon heeft het 38 jaar geduurd vooraleer 10 miljoen mensen er 
eigenaar van werden; voor de faxmachine was dit 22 jaar. En dan 
komen we in een wereld die ons vreemd leek, de wereld van de PC, 
de wereld van de communicatie met de smartphones, iPads, 
Facebook, Twitter, een termijn van 2 jaar, voor de GSM was dit een 
half jaar! 

Twee markante vaststellingen: het productgamma is fenomenaal aan het evolueren en de snelheid 
waarmee het de markt overspoeld is duizelingwekkend. Daarop moet onze industrie kunnen inspelen. 
Het is belangrijk de industrie te behouden in dit land door die producten te creëren die winst 
genereren, winst nodig  om opnieuw te investeren, om mensen te betalen en aan het werk te houden. 
Economische groei is dus primordiaal om de welvaart en het welzijn van onze gemeenschap te 
waarborgen. 
Belangrijk zijn eveneens de aandelen van een bedrijf.  Aandelen zijn in feite de essentie van een bedrijf: 
ze geven het bedrijf een elan om producten te maken waarvan de aandeelhouders vermoeden dat ze 
succesvol zullen zijn op de internationale markt en om de verhoopte winst eruit te halen, zodat de 
onderneming opnieuw kan investeren in nieuwe producten, om aldus de economische dynamiek te 
kunnen in stand houden. Aandelen bijvoorbeeld van Bekaert kopen, is in feite een stukje Bekaert 
kopen. Het betekent elastisch zijn aan de verwachtingen voor de winst die het bedrijf gaat maken. Ik 
steun dus het bedrijf door het kopen van die aandelen, op zijn beurt dankt de onderneming mij door 
een dividend terug te betalen. In het verhandelen van aandelen is eveneens een ganse evolutie tot 
stand gekomen: de stroom van communicatie m.b.t. de beursnoteringen over de wereld gaat 
adembenemend snel (voorbeeld tussen London en New York via een glasvezelkabel in 60 
milliseconden, tussen NY en Chicago in 13 milliseconden) De noteringen verschijnen ongelooflijk snel 
nu op de computer ς wij herinneren ons hoe ze vroeger met een wit krijt op een zwart bord werden 
geschreven! Het kopen van een hoeveelheid aandelen waar ook ter wereld is computer gestuurd en 
gebeurt dus razend snel. Het heeft allemaal iets artificieels. 
Als we nu over marktcrisis spreken dan spreken we over dergelijke snelheid, over mechanismen 
waarvan we op zeker ogenblik het gevoel hebben dat we het niet meer kunnen vatten. Dus de 
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producten van vandaag zijn omzeggens verouderd vooraleer ze op de markt komen en de snelheid van 
handel in financiële waarden zijn dermate dat voor ons en zelfs voor een bankier ze onbeheersbaar 
zijn. De bancaire situatie heeft ons geleerd dat onze bestuurders niet bekwaam waren om deze 
mechanismen te begrijpen. 
Het is tegen dergelijke fenomenen dat onze bedrijven moeten optornen. De vraag die zich stelt is hoe 
zullen ze dit doen?  

Tweede element is dat van de historische groei. 

Het is bijzonder belangrijk dat we blijven nadenken over het feit hoe de historische groei toeneemt en 
wat daarna in feite een versnippering is van wat wij zo vele decennia aan waarde hebben gehad. Het 
is goed even stil te staan bij de verwezenlijkingen van Ford in Genk en GM in Antwerpen en wat er 
vandaag met die bedrijven aan het gebeuren is. Hebben wij ons de vraag gesteld hoe dit mogelijk is en 
wat de consequenties zijn? Dit is trouwens niet uitzonderlijk in de economische geschiedenis.  
Via een studie gemaakt door de Nationale Bank zien we dat in 1820, 33% van de wereldhandel in 
handen is van de Chinezen in de EU en in de USA ς dus niet in China. De toen opgerichte Chinatowns 
in alle grote wereldhandelsteden bewijzen dat ze de groei aan het bestendigen waren. In 1950 daalt 
die groei tot 4% als gevolg van de beslissing van de Keizer van China dat alle Chinezen moesten 
terugkeren. Dan komt Deng Xiaoping, iemand die een ongelooflijke rol heeft gespeeld in de 
economische geschiedenis van China. Zijn economische hervorming bestond er onder andere in de 
deur open te zetten voor het buitenland: we moeten de mensen overbrengen. Toen spreker in 1987 
voor de eerste maal naar China trok, was hij er getuige van in zijn ontmoetingen met de politieke 
leiders en zakenlui, hoe zij aandrongen om met ons - het buitenland - samen te werken en smeekten 
in China te investeren. En dan stellen we vast dat de economische groei in die vorige decennia 
gemiddeld naar 10% klimt. Er was voornamelijk de roep naar technologie, het belangrijkste breekpunt 
in elke negotiatie. China heeft een bevolking van 1miljard 400 miljoen ς Indië 1miljard 200 miljoen. 

Beide hebben een basis voor toegang tot 
consumeren. In China leven 400 miljoen 
mensen buiten de armoedegrens, maar er zijn 
nog altijd 1 miljard mensen die binnen de 
armoedegrens leven. Dus die 
consumentenmarkt is daarom zo belangrijk 
voor hen. Tijdens een van zijn verblijven in 
China had spreker een gesprek met Li Keqiang - 
huidig 1ste minister - ŘƛŜ ƛƴ Ωǘ ōƛƧȊƻƴŘŜǊ ǾƻƻǊ 
China de noodzaak zag om te exporteren. 
Spreker trad deze exportproblematiek bij maar 
wees zijn gesprekspartner op de dringende 

noodzaak van sociale infrastructuur in China: het bouwen van o.a. ziekenhuizen, andere 
maatschappelijke voorzieningen, wegeninfrastructuur, enz. 
Dit zijn markten die op dit ogenblik spelen. Weten wij dat? Weten wij wat we moeten doen? Kunnen 
wij dit aan, of zijn we te onmachtig? Allemaal vragen die we ons dringend moeten stellen.  

In zijn 40-jarige loopbaan heeft spreker de gelegenheid gehad om meerdere bedrijven te mogen leiden 
en de vraag die hem steeds heeft begeesterd is: wat maakt een bedrijf, een regio, een gemeenschap 
succesvol, of anders gesteld, wat maakt het niet succesvol? 

In de eerste plaats moet er een eenheid van commando zijn. Zijn we daarin geslaagd? Spreker meent 
dat de versnippering in federale, gemeenschaps- en gewestregeringen, dit de eenheid, de alertheid en 
de passie van onze gemeenschap niet ten goede komt.  

Ten tweede moeten we zorgen dat er economische groei is. Wij slagen er niet in de welvaart te 
behouden, we slagen er niet in de staking van overmorgen tegen te houden. We hebben niemand om 
te breken met de manier waarop het nu gebeurt. 
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Als we over economische groei spreken, wat een belangrijk component is voor een bedrijf, zitten we 
volgens de nationale bank aan 0,02%...  vergelijk met China momenteel 7,3%. 

Een derde element, dat spreker enorm fascineert, is de vraag of de democratie implodeerbaar is? 

Is de democratie niet iets, dat op een zeker ogenblik het zo ver gaat, dat we niet meer bij machte zijn 
om een besluitvorming te sturen, maar vooral niet bij machte zijn om die te implementeren.  Het debat 
hierover is gevaarlijk en moeilijk. Want als we beginnen nadenken over de oriëntaties waarmee we nu 
zitten, die op zichzelf potentieel zeer gevaarlijk zijn - o.a. de machtsname van Rusland in Oekraïne, 
zogezegd uit naam van nog meer democratie of andere leiders - zien we dat dit niet gestructureerd is, 
niet geordend en vooral geen kans laat aan de diplomatie.  
We kunnen stellen dat die economische groei en de  wijze waarop we aan besluitvorming doen 
uitsluitend politiek is. We hebben zeer hard werkende politici. In plaats van aanhoudende kritiek te 
geven zouden we onze politici moeten aansporen en bemoedigen en hen uitnodigen tot een gesprek 
met als onderwerp: hoe moeten we deze gemeenschap herstructureren om snedig te zijn? Hoe kunnen 
we de elementen zojuist aangehaald enerzijds de duurtijd van producten en anderzijds die 
internationale herschikking naar ons toe trekken?  
Ofwel proberen we aan partnership te doen door een gemeenschap te kunnen aanbieden die 
performant is ofwel laten we het doen, wat op dit ogenblik aan het gebeuren is. Het is ontstellend 
hoeveel Belgische ς vooral Vlaamse ς bedrijven stillekes onder de mat aan Chinese conglomeraten 
verkocht worden. Nochtans hebben we een rijke economische geschiedenis en nog steeds een degelijk 
potentieel, maar er is werk aan de winkel. Van dit land moeten we terug kunnen zeggen, met de havens 
Zeebrugge en Antwerpen, dat we de toegangspoort tot Europa zijn. Wij hebben een geschiedenis met 
China, ƳŜǘ  ǇŀǘŜǊ ±ŜǊōƛŜǎǘ ŀŘǾƛǎŜǳǊ Ǿŀƴ ŘŜ YŜƛȊŜǊΧ ŀǎǘǊƻƴƻƳƛŜΣ ƘŜǘ ǳǳǊǿŜǊƪ ƘŜōōŜƴ ǿŜ ŘŀŀǊ ƎŜōǊŀŎƘǘΦ 

Dus er bestaat nog steeds een goeie 
connotatie met dit land.  
We hebben goeie en hardwerkende 
ondernemers, een jeugd die dringend 
wil presteren. Een jeugdig nationaal 
potentieel die nieuwe markten 
aanboort door export van hun 
producten naar de Zuid-Amerikaanse 
groeimarkten ς Ecuador, Chili, 
.ǊŀȊƛƭƛšΧ 
Dit alles, stelt spreker, moeten we 
koesteren in een algemeen 
programma, een dringende bezinning 
over hoe we de sociaal-politieke 

situatie naar onze hand kunnen zetten. In feite is dit een belangrijke opgave voor onze jeugd. 
De elite van dit land moet dringend hun stem laten horen in een aantal cruciale feiten.  
We moeten een andere mentaliteit krijgen, een mentaliteit van samen iets durven te doen. Spreker 
geeft het voorbeeld van een samenwerking tussen defensie en de burgeromgeving die aanleiding kan 
geven tot het maken van nieuwe producten en hieruit voortvloeiend nieuwe spin-offs.  
We moeten een andere mentaliteit krijgen op het politiek vlak, durven nadenken over de beslissingen 
die we twee generaties geleden hebben genomen voor de keuze van twee gemeenschappen en 
hierover durven bezinnen om dit land veilig te stellen. 
We hebben deskundigheid nodig, professionalisme, inzet, strategie, teneinde te weten waar we heen 
willen en wat we kunnen aanbieden.  
{ǇǊŜƪŜǊ ƴƻŘƛƎǘ ǳƛǘ ǘŜ ōŜƪƛƧƪŜƴ ƻŦ ŘŜ ōǳŘƎŜǘǘŀƛǊŜ ΨŎǳǘΩ ŘƛŜ ŘŜŦŜƴǎƛŜ ƻǇƴƛŜǳǿ Ȋŀƭ ƪǊƛƧƎŜƴ ŀŀƴǾŀŀǊŘōŀŀǊ ƛǎΦ 
Als dit weer moet gebeuren dan zal dit leger fundamenteel moeten veranderen, dan moeten we iets 
anders vormen. Wat er in de wereld momenteel gebeurt en wat blijkt uit onpartijdige rapporten 
kunnen we stellen dat we meer dan ooit een leger nodig hebben. Durven wij die vraag stellen, durven 
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ǿƛƧ ǊŜŎƘǘǎǘŀŀƴ Ŝƴ ȊŜƎƎŜƴ ΨƳŜƴŜŜǊ ŘŜ ŜŜǊǎǘŜ ƳƛƴƛǎǘŜǊ ǿŜ ƘŜōōŜƴ ŜŜƴ ƭŜƎŜǊ ƴƻŘƛƎΧǿŜ ƘŜōōŜƴ ŜŜƴ 
ōŜǘŜǊŜ ƧǳǎǘƛǘƛŜ ƴƻŘƛƎΩΦ  
We moeten tot een debat komen of de structuren, die vanuit een compromis tot stand zijn gekomen 
door vorige generaties, nu niet voor herziening vatbaar zijn. 

Spreker accentueert verder het belang van innovatiecentra voor onze bedrijven, de samenwerking 
(spin-offs) met de universiteiten en de zwakte van de familiale bedrijven. De familiale en niet-
beursgebonden bedrijven zijn goed voor meer dan 40% van ons BNP. Familiale ondernemingen zullen 
altijd een probleem blijven vormen: wie is de volgende generatie die zal overnemen, de relatie tot de 
ōŜǎǘǳǳǊŘŜǊǎΣ ŜƴȊΧ DǊŀŀŦ .ǳȅǎǎŜ ƘŜŜŦǘ ǊƛŎƘǘƭƛƧƴŜƴΣ ǎǳƎƎŜǎǘƛŜǎ ǾƻƻǊ ōŜŘƻŜƭŘŜ ōŜŘǊƛƧǾŜƴ ƻǇƎŜƳŀŀƪǘ 
vervat in een code genoemd naar zijn naaƳ Ψ/ƻŘŜ .ǳȅǎǎŜΩ  IŜǘ ƛǎ ŜŜƴ ƘŀƴŘƭŜƛŘƛƴƎ Ǿŀƴ ǿŀǘ Ψ/ƻǊǇƻǊŀǘŜ 
ƎƻǾŜǊƴŀƴŎŜΩ Ȋƻǳ ƳƻŜǘŜƴ ōǊŜƴƎŜƴ ōƛƧ ƻƴȊŜ ƻƴŘŜǊƴŜƳƛƴƎŜƴΦ IƻŜ ƘŜǘ ōŜŘǊƛƧŦ ȊƛŎƘ ƳŜǘ ŘŜ ƧǳƛǎǘŜ ǎǘǊŀǘŜƎƛŜ 
kan ontwikkelen,  bepaalde grenzen niet mag overschrijden om een winstgevende en duurzame groei 
tŜ ƪǳƴƴŜƴ ōŜǿŜǊƪǎǘŜƭƭƛƎŜƴΣ ƘƻŜ Ŝƴ ǿŀƴƴŜŜǊ ƳŜƴ ŀŀƴŘŜƭŜƴ ƪƻƻǇǘΣ ƘƻŜ ƳŜƴ ŘŜ ƻǇǾƻƭƎƛƴƎ ǊŜƎŜƭǘΧ 

Laat ons concluderen 

1. Onze elite weet niet of onvoldoende welke krachten inbeuken die onze economische 
structuren gaan veranderen; 

2. We moeten durven meer proactief nadenken over de structuren waarin we nu leven. Dat heeft 
niet alleen met kosten te maken, maar dat heeft vooral te maken met slagvaardigheid en 
efficiëntie. 
Ford ging indertijd niet naar Keulen, maar naar Genk omdat wij als kleine natie een pakket 
konden aanbieden dat veel beter was dan Keulen. Zo gebeurt het nu in China, Indië, in die 
ǊŜƎƛƻΩǎΣ ƛƴ ŘƛŜ ƴŀǘƛŜǎ ŘƛŜ ȊƛŎƘ ŀŀƴ ƘŜǘ ƻƴǘǿƛƪƪŜƭŜƴ ȊƛƧƴΦ 
Laat ons daarover nadenken, onze gezaghebbende stem daarover laten horen, laat ons tegen 
de CHOD zeggen we staan achter u, want te veel is te veel. Laat ons onze stem verheffen naar 
onze leiders, want die doen dit met de beste intenties. Het is niet met te rusten dat we deze 
natie gaan veilig stellen. Ik heb een rotsvast geloof in dit land en in de jeugd van dit land, dit 
land doet mooie dingen, maar moet onderbouwd worden, wat we nu allen hand in hand 
moeten doen. 

RVE 
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bŀ ŘŜ ƻƴŘŜǊǘŜƪŜƴƛƴƎ Ǿŀƴ ƘŜǘ ΨDǳƭŘŜƴ .ƻŜƪΩ ǿŀŀǊƛƴ CŜǊƴŀƴŘ /ǊŜǇŀƛƴ ŜŜƴ ǇǊŀŎƘǘƛƎŜ ǘŜƪŜƴƛƴƎ 
van het wapenschild van de graaf had gemaakt, werd een groepsfoto genomen met het 
bestuur van M&M-Brugge. 
 

 
 

 
 
Tijdens de uitgebreide receptie was er tijd voor een aangename gedachtewisseling, die 
desnoods kon verder gezet worden in een toffe babbel bij het diner. 
 

 

   
  

Links naast de voorzitter herkennen we Mevrouw Spincemaille Eliane, voorzitter van de 
provincie raad West-Vlaanderen, rechts Gouverneur Decaluwé Carl en Graaf Buysse Paul 
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Wat komen zal 
 

 

Zaterdag 31 januari ς Algemene Vergadering en Nieuwjaarsdiner in het Kasteel van Moerkerke 

De jaarlijkse algemene statutaire vergadering gaat dit jaar weer door in het Kasteel van Moerkerke. 

De vergadering start om 10.30u. Tijdens de vergadering kunnen de partners apart deelnemen aan 

een koffietafel. Na de algemene vergadering start een nieuwjaarsreceptie en een Nieuwjaars diner 

voor leden en partners. Na het diner kunnen we de benen even strekken tijdens een dansje op de  

muziek van ons vast huisorkest. 

 

Donderdag 05 februari ς Voordracht άBestaat de perfecte moord?έ 

De heer Jean Luc Cottyn, Advocaat generaal en lid van onze vereniging zal dieper ingaan op het feit 

dat het voor justitie niet altijd duidelijk is in hoeverre een overlijden als verdacht moet beschouwd 

worden. Koppen heeft er op 11 september 2014 een reportage aan gewijd. Ondermeer Procureur 

generaal Yves Liegeois verklaarde toen dat naast de 200 moorden die jaarlijks in België gebeuren er 

evenveel niet ontdekt worden. Artsen en spoedartsen die door de politie gevorderd worden zijn 

hiervoor niet voldoende opgeleid en beoordelen soms fout. Met andere woorden in België kan je de 

perfecte moord plegen. We kijken uit naar het antwoord van een specialist ter zake? 

Deze voordracht gaat door in de aula van het Groot Seminarie. Aanvang om 19.45u 
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Marsrubriek 
 

 
Onze nieuwe provinciecommandant Luitenant-Kolonel Christophe Onraet 

 
Op dinsdag 30 september 2014 werd in het Provinciaal 
Hof op de Markt in Brugge de nieuwe provincie-
commandant voor West-Vlaanderen aangesteld. Het 
gaat om luitenant-kolonel Christophe Onraet uit Ieper die 
de fakkel overneemt van kolonel-vlieger Rudy Theys. 
Kolonel Vlieger Rudy Theys was sinds april 2009 
provinciecommandant. 
 
Christophe Onraet wordt geboren in Ieper op 06 mei 
1962. Op 18-jarige leeftijd trekt hij naar de Koninklijke 
Militaire School en vervoegt er de 121ste Promotie Alle 
Wapens. Na opleidingen in de Infanterieschool en het 
Trainingscentrum voor Commando's en Parachutisten 
vervoegt hij in 1987 het Regiment Paracommando. 
In 1992 wordt hij aangesteld als commandant van de 

compagnie hoofdkwartier van de staf van de Brigade Paracommando. Hij neemt deel aan de operatie 
UNOSOM in Somalië en wordt bij zijn terugkeer in 1993 bevelhebber van de 17de compagnie 
Parachutisten in Tielen 
In 1994 vertrekt hij in april na het uitbreken van de onlusten naar Rwanda op humanitaire zending 
voor de evacuatieopdracht te Kigali. 
 
Na zijn vorming hoofdofficier aan het Koninklijk Hoger Instituut voor Defensie, toen nog te Laken, gaat 
hij aan de slag in de Infanterieschool om diverse moderniseringsprojecten op te volgen. 
Eind 1999 wordt hij benoemd tot majoor en aangeduid als chef Inlichtingen en Veiligheid bij de staf 
van het operationeel Commando Landmacht. 
 
In 2002 keert hij terug naar de Brigade Paracommando als plaatsvervangend commandant van het 
Eerste Bataljon Parachutisten, waarmee hij deelneemt aan de operatie KFOR in Noord-Kosovo. 
 
In 2004 wordt hij verzocht om een Belgische inlichtingenschool uit de grond te stampen te Heverlee 
en voert er gedurende vier jaar het bevel. 
Hij wordt bevordert tot luitenant-kolonel in 2007. 
Lƴ нллф ǎǘŀǊǘ ƘƛƧ ŀƭǎ ƘƻƻŦŘ ƛƴƭƛŎƘǘƛƴƎŜƴŀƴŀƭȅǎŜ Ŝƴ ǇǊƻŘǳŎǘƛŜ Ǿŀƴ ƘŜǘ CǊŀƴǎŜ Ψ/ƻǊǇǎ ŘŜ wŞŀŎǘƛƻƴ wŀǇƛŘŜΩ 
gestationeerd te Rijsel in de Vauban Citadel. Tijdens die periode wordt hij gedurende zes maanden 
ingezet in Afghanistan op het hoofdkwartier ISAF, onder het bevel van de Amerikaanse Generaal 
Petraeus. Hij werkt er mee aan de opstart en verwezenlijking van het Afghaanse 
verzoeningsprogramma. 
In juli 2012 keert hij terug naar de Belgische defensiestaf als verantwoordelijke voor de inlichtingen en 
veiligheid ondersteuning van de Belgische troepen in het buitenland. 
 
Luitenant-kolonel Onraet is gehuwd met Christine Staelens en is vader van 3 kinderen. 
  


